



ASTEBURU HONETAN HASIKO DA 2020ko E.H-ko BOTE LUZEA TXAPELKETA

Guztira 7 taldek parte hartuko dute erronkaz beteriko edizio berezi honetan.
Finala, urriko lehenbiziko asteburuan jokatzea espero da.

Asteburu honetan hasiko den bosgarren edizio honetan, Euskal Herriko 4 lurrealdetako 7 taldek parte hartuko dute. Iparraldetik 4 taldek (Lapurdi 3 talde eta Nafarroa Behereako talde bat) izena eman dute, Bizkaitik bi taldek eta Gipuzkoatik bakarrak.

Txapelketa bi multzotan antolatuko da:

A MULTZOA:

- Bizkaia 1
- Gipuzkoa
- Iparralde (Senpere 2)
- Iparralde (Amikuze)

B MULTZOA:

- Bizkaia 2
- Iparralde (Senpere 1)
- Iparralde (Itxasuarra)

Liga faseko 3 jardunaldiak jokatu ostean, multzo bakoitzeko lehen bi talde onenak, irailaren azken astean jokatzea espero diren finalerietara sailkatuko dira (A1 vs B2 eta B1 vs A2). Eguraldiak laguntzen baldin badu, finala, urriaren lehenbiziko asteburuan jokatzea espero da.

Bote Luzea Euskal Herriko eta Europako pilota-joko modalitate bat da, joko zuzenen arteko zaharrena, eta ondoren sortu direnen oinarria eta funtsa. Euskal Herrian galdua bazegoen ere, azken urte hauetan berreskuratze prozesu batean sarturik dago.

Bi taldeak aurrez aurre jartzen dira eta ez da pilota hormaren kontra joz jokatzen. Talde bakoitza zortzi pilotariz osatua dago; bost kantxaratzen dira eta aldaketak egitea onartua dago. 60 metro inguru luzerako eremutan aritzen dira pilotariak, normalean estalirik gabeko plazetan, eta helburua aurkariari eremua irabaztea da.



ESTE FIN DE SEMANA COMIENZA EL CAMPEONATO DE E.H DE BOTE LUZEA 2020

En total tomaran parte 7 equipos en esta edición especial llena de retos. La final se espera jugar el primer fin de semana de octubre.

En esta quinta edición tomaran parte 7 equipos de 4 territorios de Euskal Herria. De Iparralde se han inscrito cuatro equipos (3 de Lapurdi y 1 de Nafarroa Behere), de Bizkaia dos y de Gipuzkoa uno.

El campeonato se organizará en dos grupos:

GRUPO A:

- Bizkaia 1
- Gipuzkoa
- Iparralde (Senpere 2)
- Iparralde (Amikuze)

GRUPO B:

- Bizkaia 2
- Iparralde (Senpere 1)
- Iparralde (Itxasuarrrak)

Después de disputarse las tres jornadas de la fase de liga, los dos mejores equipos de cada grupo (A1 vs B2 y B1 vs A2), se enfrentarán en las semifinales que se esperan jugar el último fin de semana de septiembre. Si la climatología acompaña, se espera disputar la final el primer fin de semana de octubre.

El Bote Luzea es la modalidad directa más antigua de pelota de Europa y Euskal Herria, origen y fundamento de todas las modalidades de pelota que se han practicado posteriormente. Desaparecida en Euskal Herria a partir de la guerra civil, está viviendo un progresivo proceso de recuperación en los últimos años.

Los dos equipos se sitúan uno frente al otro y no se juega golpeando la pelota contra la pared. Cada equipo está formado por 8 jugadores, de los cuales compiten 5; pero los cambios durante el partido están permitidos. Se practica en recintos de unos 60 metros de longitud, normalmente plazas abiertas, y el objetivo consiste en ganar terreno al contrincante.